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Dagsorden for Det Kongelige Akademis 
bestyrelsesmøde, onsdag 15. juni 2022, 
kl. 09.00 – 13:00 

Dato: 02.06.2022 Journal nr.:  53920 

Mødested  Det Kongelige Akademi, Skolerådssalen 

Udarbejdet af: Hanne Nielsen  

Deltagere: Mette Lis Andersen (MLA), Gitte Ørskou (GØRS), Christian Bason 
(CB), Jørgen Abildgaard (JA), Ditte Lysgaard (DLV), Lone Feifer (LF),                  
Dan Stubbergaard (DST), Christoffer Harlang (CH), Ole Sørensen (OSO), Sofie 
Beier (SBE), Pauline Hoffmann Schrøder (PASC), Nynne Schønfeldt (NYSC) 

Øvrige deltagere: Rektor Lene Dammand Lund (LDL), Prorektor Svend Lawaetz 
(SLAW), Mathilde Aggebo (MAGG), Rikke Bjarnhof (RBJA), Jakob Brandtberg 
Knudsen (JBK), Søs Holmdal (SHOL), Jeppe Debois Baandrup (JDB) 

Afbud: Mikkel Scharff (MS) 

 
1. Godkendelse af dagsorden  

 
2. Godkendelse af referat, bilag 

a) Bestyrelsesmøde, den 15. marts 2022 
 

3. Orientering 
a) Orientering fra formand 
b) Orientering fra rektor, bilag 
c) Akademiraadets åbne brev og svar fra Det Kongelige Akademi, bilag 
d) Designuddannelse – rekruttering, bilag 

 
4. Kvartalsregnskab og prognose 

a) Opfølgning på 1. kvartal 2022 og prognose for årsresultatet, bilag 
 

5. Selveje - Statens Facility Management  
a) Orientering og status om Statens Facility Management, bilag 

 
6. Værksteder  

a) Orientering om og drøftelse af strategisk indsats 
 

7. Dimittendledighed  
a) Orientering om og drøftelse af strategisk indsats, bilag 

 
8. IT- og informationssikkerhed 

a) Orientering om it- og informationssikkerhed, bilag (eftersendes) 
 

9. Eventuelt 

10. Bestyrelsens evaluering (LUKKET PUNKT) 

11. Bestyrelsens eget punkt (LUKKET PUNKT) 

Punkt 1: Godkendelse af dagsorden
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Dagsordenens punkt 2) Referat: Besty-
relsesmøde tirsdag, den 15. marts 2022, 
kl. 09.00 – 13.00 

Dato: 23.03.2022 Journal nr.:  53306 

Udarbejdet af: Hanne Nielsen  

Deltagere: Mette Lis Andersen (MLA), Gitte Ørskou (GØRS), Christian Bason 
(CB), Ditte Lysgaard (DLV), Lone Feifer (LF) (online), Christoffer Harlang (CH), 
Mikkel Scharff (MS), Ole Sørensen (OSO), Sofie Beier (SBE), Pauline Hoffmann 
Schrøder (PASC), Nynne Schønfeldt (NYSC) 

Øvrige deltagere: Rektor Lene Dammand Lund (LDL), Prorektor Svend Lawaetz 
(SLAW), Mathilde Aggebo (MAGG), Rikke Bjarnhof (RBJA), Søs Holmdal (SHOL), 
Jeppe Debois Baandrup (JDB) 

Ikke til stede: Dan Stubbergaard (DST) 

 
Dagsorden til bestyrelsesmøde tirsdag, den 15. marts 2022, kl. 09.00 – 
13.00.  
 

1. Godkendelse af dagsorden  
2. Godkendelse af referater 

a) Bestyrelsesmøde, den 15. december 2021 
b) Bestyrelsesmøde (e.o), den 7. februar 2022 

3. Orientering 
a) Orientering fra formand 
b) Orientering fra rektor 

4. Ny vision og strategi 2022-25 
a) Status på arbejdet med at formulere konkrete indsatser med afsæt i 

ny vision og strategi 
5. Lønniveauer 
6. Status på arbejde med sexisme og krænkende adfærd 
7. Eventuelt 
8. Bestyrelsens eget punkt (LUKKET PUNKT) 

 
Ad 1. Godkendelse af dagsorden 
Dagsorden godkendt. 

 
Ad 2. Godkendelse af referater 
Referater godkendt.  
 
Ad. 3. Orientering  

a) Orientering fra formand 

Formandskabet har valgt ikke l at invitere repræsentanter fra gruppen af design-
studerende, der har sendt et protestbrev.  Formanden henviste til en mail sendt til 

Punkt 2: Godkendelse af referat
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bestyrelsen den 9. marts 2022, hvor det bl.a. fremgik, at de to studenterrepræsen-
tanter i bestyrelsen er repræsentanter for alle studerende, og bestyrelsen bedst 
understøtter den igangværende proces og dialog mellem ledelsen og de stude-
rende ved at lade den forløbe uden indblanding. 
 
Bestyrelsen er holdt løbende orienteret om situationen - senest på et ekstraordi-
nært møde. Det er i øvrigt bestyrelsens opgave at udstikke de overordnede strate-
giske retninger for Det Kongelige Akademi, og ledelsens opgave at varetage den 
daglige tilrettelæggelse af uddannelserne. 
 
Formanden har samtidig orienteret studenterrepræsentanterne i bestyrelsen om, 
at hun gerne deltager i et særskilt møde med designstuderende, hvis det er øn-
sket. 
 
Formanden har desuden modtaget en mail fra SBE om, at der i gruppen af design-
studerende er et ønske om at udvide bestyrelsen med yderligere en studerende – 
så alle fagområder repræsenteres.  Formanden orienterede om, at bestyrelsens 
sammensætning - både på universiteterne og på det Kongelige Akademi er fast-
lagt i bekendtgørelser. I forbindelse med fusionen kom en anmodning fra de stu-
derende om at hæve antallet af studenterrepræsentanter fra 1 til 2, som det er i 
alle landets universitetsbestyrelser - uanset universiteternes størrelser. Dette blev 
imødekommet. Det Kongelige Akademi har en meget stor bestyrelse allerede og 
formandskabet vurderede ikke, at der var basis for at ændre ved dette. Det ligger 
desuden også udenfor bestyrelsens kompetenceområde, og er et anliggende for 
Minister og Folketing. 
 

Etablering af et studenterråd: Formanden takkede PACH for det gode initiativ til at 
oprette et studenterråd1 på De Kongelige Akademi, der går på tværs af alle tre 
fagområder. 
 
Ny minister: Rektor og formand deltager i det årlige møde mellem uddannelses- 
og forskningsminister Jesper Petersen og RKUs rektorer og bestyrelsesformænd 
torsdag, den 31. marts 2022.  
 
Indstille samarbejde med Rusland: Formand orienterede om, at eventuelle institu-
tionelle samarbejder med Rusland skal indstilles. Det Kongelige Akademi har in-
gen samarbejder på institutionelt plan, og dekan for Konservering oplyste i for-
længelse heraf, at de få proaktive samarbejder som de har med Rusland er lukket. 
 

b) Orientering fra rektor 

Møde med designstuderende, der havde sendt protestbrev: Første arbejdsmøde 
med designstuderende er netop holdt. Det var et konstruktivt møde med god dia-
log. Næste møde er planlagt. 
 

 

1 Studenterrådet (Akademiets Studenterråd) blev oprettet på en stiftende generalforsamling den 14. 

februar 2022. 
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Kalundborg: Rektor orienterede om, at de afventer en politisk udmelding til en 
eventuel studiestart i Kalundborg. Bestyrelsen orienteres straks, når besked om 
udmelding er modtaget og der vil efterfølgende blive udsendt en pressemedde-
lelse. Dette er efterfølgende sket. 
 
DTU-samarbejde: Rektor fortalte om samarbejdet med DTU. I aftalen ligger bl.a., 
at rektorerne mødes en gang om året.  
 
Bestyrelsen tog orienteringen fra formand og rektor til efterretning. 
 
Ad. 4. Ny vision og strategi 2022-25 
JDB gennemgik plan for strategiimplementering.  
 
Rektor gennemgik forandringsambitionen med 12 indsatser, der udspringer af 
strategien. Fra drøftelsen var der kommentarer på følgende indsatser: 
 
Indsats 3: Værksteder prioriteres som afgørende facilitet for forskning, KUV 

og uddannelse, med særligt fokus på digitale værktøjer: 
 Bestyrelsen drøftede indsatsens formulering. Flere bestyrelses-

medlemmer ønskede, at der lægges mere vægt på de fysiske ram-
mer og at det i højere grad understreges, at værksteder er et afgø-
rende element i uddannelserne, hvorfor der blev opfordret til en 
større samhørighed mellem værksteder og programmer. 

 
 Andre i bestyrelsen mente, at den nuværende formulering var 

dækkende for indsatsen, som også vedrører de fysiske rammer og 
det fremførtes, at den digitale indsats blev påbegyndt under sidste 
strategiperiode og må forventes at tage tid. 

 
 Et flertal besluttede, at formulering af indsats 3 skulle bibeholdes, 

med den bemærkning til referatet, at bestyrelsen har et meget 
stærkt fokus på, at de fysiske rammer også er en aktiv del af ind-
satsen. 

 
Indsats 5: Studerendes valgmuligheder undervejs i studiet udvides: En over-

vejelse fra bestyrelsen til det videre arbejde er, om man kunne in-
kludere iværksætteri i denne sammenhæng. 

 
Indsats 8: Campusplan: Der kom en opfordring fra bestyrelsen om en stær-

kere sammenhæng mellem Det Kongelige Akademis visioner ved-
rørende bæredygtighed og det, der gøres på campus. 

 
Ved punktets afslutning fik bestyrelsen første bud på budget 2022-25 for anven-
delse af de strategiske udviklingsmidler efterfulgt af en gennemgang af årshjul 
for strategi, og første bud på strategiske nøgletal som skal følges af bestyrelsen.  
 
Det blev drøftet, hvordan man bedst får målt på kvaliteten af forskningen. Direkti-
onen vil se nærmere på, hvilke nøgletal der kan anvendes i den henseende. 
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Formanden henviste til, at bestyrelsen skal genbesøge de strategiske nøgletal på 
kommende møder og løbende evaluere, hvordan de strategiske nøgletal fungerer i 
forhold til bestyrelsens opfølgning. 
 
Formanden rundede punktet af, takkede for gode forslag og bemærkede, at værk-
steder står som et særskilt punkt på dagsorden på næste ordinære bestyrelses-
møde den 15. juni 2022. 
 
Bestyrelsen tog orienteringen om plan for implementering af strategien til efter-
retning med de faldne bemærkninger. 
 
Ad. 5. Lønniveau 
Med udgangspunkt i det fremsendte materiale blev der peget på, at det umiddel-
bare indtryk er, at lønniveauet kan være i ubalance i forhold til andre uddannel-
sesinstitutioner.  Nogle ser det som et problem ved rekruttering og pegede på, at 
lønstatistikker fra IDA og DJØF indikerer, at Det Kongelige Akademi ligger i den 
nedre kvartil sammenlignet med lønninger på universiteter.  
 
Ledelsen blev opfordret til at overveje andre forhold, der kan gøre ansættelser at-
traktive.  
 
En anbefaling fra bestyrelsen er, at det overvejes at allokere en særskilt pulje til 
ansættelser i Kalundborg.  
 
Bestyrelsesformanden gjorde opmærksom på, at Det Kongelige Akademi ikke har 
mulighed for at ændre niveauerne for løn, idet de er fastlagt af staten - som of-
fentlig arbejdsgiver. Anerkendte samtidig, at det var fint med fokus på området, 
og at der i enkelte tilfælde kan findes særskilte løsninger. 
 
Bestyrelsen tog orienteringen om afdækning af Det Kongelige Akademis lønni-
veauer til efterretning. 
 
Ad. 6. Status på arbejde med sexisme og krænkende adfærd 
Rektor indledte punktet og fortalte, at et underudvalg til SU arbejder godt med 
emnet, og deres arbejde bl.a. tager udgangspunkt i at kigge på de grundingredi-
enser der ligger i god adfærd suppleret med konkrete retningslinjer mm. 
 
Bestyrelsen udtrykte ros og anerkendelse af indsats og handlingsplan, der er et 
godt udgangspunkt for det videre arbejde.  
 
Det blev i øvrigt anbefalet, at ordet ”inklusion” bør overvejes erstattet med ”eman-
cipation”. Et eksempel på, at det er vigtigt at lytte til og med vores omverden, og 
løbende tage stilling til fremtiden via samtaler og de nye spilleregler der dukker 
op. 
 
Afslutningsvis blev det bemærket, at Det Kongelige Akademi er en arbejdsplads 
og en kunstnerisk uddannelsesinstitution, der involverer normative samtaler og at 
dette bør have en særlig opmærksomhed.  
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Bestyrelsen tog orienteringen om arbejdet med handlingsplan II til efterretning. 
 
Ad. 7. Eventuelt 
Intet til punktet. 
 
Bestyrelsens møde med gennemgang af dagsordenspunkterne 1-7 sluttede kl. 
12.00. Næste ordinære bestyrelsesmøde er den 15. juni 2022. 
 
Ad. 8. Bestyrelsens eget punkt. (Lukket punkt) 



Punkt 3: Orientering

Punkt 3 a): Orientering fra formand

Mundtlig orientering ved formanden.

3 / 13
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Dagsordenens punkt 3 b) Orientering fra 
rektor ”Siden sidst” 

Dato: 02.06.2022 Journal nr.: 53920 

Udarbejdet af: Lene Dammand Lund 

 
 
Anledning 
Rektor tilvejebringer til hvert bestyrelsesmøde en redegørelse, der sendes ud 
sammen med det øvrige bestyrelsesmateriale, så bestyrelsesmedlemmerne forin-
den selve mødet kan blive orienteret om, hvad der aktuelt foregår på Det Konge-
lige Akademi. 
 
 
Sagsfremstilling 
Det medsendte bilag er således et overblik over udvalgte aktiviteter og status på 
større projekter på Det Kongelige Akademi siden seneste ordinære bestyrelses-
møder den 15. marts 2022. 
 
 
Indstilling 
Det indstilles, at bestyrelsen orienteres om det medsendte bilag og tager dette til 
efterretning. 
 
 
Bilag til dagsordenens punkt 3: 

- b) Orientering fra rektor ”Siden Sidst” 
 

Punkt 3 b): Orientering fra rektor
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Dagsordenens punkt 3 b) Bilag: Oriente-
ring fra rektor 

Dato: 02.06.2022 Journal nr.: 53920 

Udarbejdet af: Lene Dammand Lund 

 

Siden Sidst, juni 2022 
 
Uddannelse 

Ny arkitektuddannelse i Kalundborg er en realitet 
Den politiske aftale er vedtaget, og Det Kongelige Akademi får ekstraordinært til-
ført nye finansierede studiepladser i Kalundborg og undgår at udflytte eller redu-
cere pladser i København, da denne del af den politiske aftale indfries gennem 
den allerede planlagte dimensionering. Vi har nu modtaget dette på skrift fra sty-
relsen. Dekanen for Arkitektur har nedsat en task force med medarbejdere fra Ar-
kitektur som frem til sommerferien arbejder på at kvalificere den nye arkitektud-
dannelse i Kalundborg. 
 
Ministermøder 
Bestyrelsesformand og rektor deltog i Uddannelses- og Forskningsmødet 2022 
den 8. og 9. maj, hvor Det Kongelige Akademi ved rektor deltog i paneldiskussion 
om grønne uddannelser. Der er også afholdt møde med ministeren med delta-
gelse af bestyrelsesformand og rektor i regi af RKU. Her betonede vi endnu en-
gang vigtigheden af at overgå til selveje. 
 
Særbevilling på Finansloven – skal styrke kvaliteten af KUV 
I perioden 2020-2023 modtager arkitektur og design på Det Kongelige Akademi 
en særbevilling på finansloven til at styrke kvaliteten af kunstnerisk udvikling 
(KUV). Det Kongelige Akademi har besluttet, at midlerne skal bruges til at konsoli-
dere, videreudvikle og diskutere KUV og til målrettet at understøtte de to uddan-
nelsers faglige miljøer.  
 
Ændringer i Studieordningen for bacheloruddannelsen i arkitektur 
Studienævnet for arkitektur har det seneste år arbejdet på en række ændringer i 
Studieordningen for bacheloruddannelsen i arkitektur. De vedrører bl.a. skriftlig-
hed, videnskabelighed, bedømmelsesformer og strukturen på uddannelsen. Æn-
dringerne er nu i høring og det er planen, at ændringerne skal træde i kraft fra 
september 2023.   
 
Professor i Earth Logic 
Kate Fletcher er ansat som professor i bæredygtigt design på Institut for Byg-
ningskunst og Design. Hun er professor i bæredygtighed, design og mode ved 

Punkt 3 b), Bilag 1: Pkt_3_b_Orientering_fra_rektor_bilag.pdf
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University of the Arts, London, og internationalt anerkendt som en af de skarpeste 
analytikere – og kritikere - af mode, tekstil og design.  
 
 
Forskning 
 
New European Bauhaus (NEB) 
Den 4. maj 2022 blev det meddelt, at Det Kongelige Akademi er med i ét af de fem 
EU-projekter som er blevet udvalgt til at gennemføre et Lighthouse Demonstrator 
Projekt de næste to år. Projektet er udviklet af en dansk følgegruppe med 9 part-
nere, herunder Det Kongelige Akademi. Ud over følgegruppen er der yderligere 18 
deltagere, hvoraf halvdelen er internationale. 
  
Projektets overskrift er DESIRE, hvilket er en forkortelse for ”Designing an Irresi-
stible Circular Society”. Der arbejdes bl.a. med tre danske cases, hvoraf en kaldes 
”Transforming through symbiotic relationships’. Den handler om Kalundborg og 
mulighederne der opstår, når man opretter en ny arkitektuddannelse.  
 
BLOXHUB er projektejer, og Det Kongelige Akademi modtager bl.a. et beløb til at 
koordinere mellem de tre ovenstående Lighthouse Demonstrator Projekter. Det 
samlede beløb fra EU er EURO 5 mio., hvoraf Det Kongelige Akademi får ca. 3,5 % 
(mDKK 1,6). 
 
Arkitekturtriennale i Lissabon TERRA 
Udstillingsbidraget ”Biogenic Construction” er som det eneste danske bidrag ble-
vet udvalgt til den internationalt anerkendte arkitekturtriennale i Lissabon TERRA, 
der i år udforsker, hvordan nye paradigmer ændrer vores måde at skabe steder på 
en globaliseret planet. Udstillingsbidraget kommer til at vise, hvordan man kan 
bruge og behandle biogene materialer som halm, træ og tagrør behandlet med ler 
som bærende elementer i arkitekturen i fremtiden, hvor ressourceknaphed og kli-
makrise kommer til at spille en afgørende rolle. 
 
Creative Business Network 
Den 2. maj 2022 afholdte Creative Business Network Danmarks største konkur-
rence for innovative og kreative startups på Det Kongelige Akademi. Konkurren-
cen hedder Creative Business Cup og afholdes årligt i mere end 70 lande verden 
over. 
 
De var 15 deltagende startups, herunder et hold fra Akademiet (der havde 2 ejere. 
Den ene fra Strategisk Design & Entreprenørskab / IBD og den anden fra Fashion., 
som pitchede deres løsninger og blev nøje vurderet af en jury. Vinderen af Crea-
tive Business Cup Denmark 2022 skal repræsentere Danmark ved det den globale 
Creative Business Cup finale til sommer den 27-28.juni, som også bliver holdt på 
Akademiet. Teamet der vandt var: Curvex https://curvex.dk/ 
 
 
 

Punkt 3 b), Bilag 1: Pkt_3_b_Orientering_fra_rektor_bilag.pdf

https://curvex.dk/
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Fire kandidater i finalen til Danish Design Award 
Fire afgangsprojekter fra Det Kongelige Akademi har sikret sig en plads i finalen 
til Danmarks førende designpris. Bag finaleprojekterne står fire nyuddannede de-
signere fra 2021 og én arkitekt 2020. Tre af projekterne er udtaget i award-kate-
gorien ’Young Talent’ og ét projekt i kategorien ’Mod Utopia’. Vinderne af Danish 
Design Award 2022 bliver kåret den 9. juni 2022. 
 
Ny bog: Pandemiens Arkitektur 
En ny bog fra Det Kongelige Akademi og Realdania samler 35 unikke eksempler 
fra Danmark og udland der inspirerer til, hvordan vi fremover højner sundhed og 
livskvalitet gennem vores arkitektur.  Bogen er skrevet af fem arkitekter ved Det 
Kongelige Akademi.  
 
Udstillingsåbning: Visualizing Sustainability  
Den 6. april åbnede Det Kongelige Akademi udstillingen 'Visualizing Sustainabili-
ty', hvor 13 eksperimenterende forskningsprojekter inden for arkitektur og design 
oversætter komplekse forskningsdata til visuelle udtryk, som fx: Hvordan kan da-
tabaserede værktøjer bruges til at formidle fortællinger om den verden, vi lever i, 
og den bæredygtige verden, vi gerne vil udvikle? 
 
Det Kongelige Akademi på Forskningens døgn med deltagelse i ”Grøn om-
stilling” og ”Indretning med Corona” 
 
Grøn omstilling i mode-og tekstilbranchen 
Den 25. april 2022 blev der afholdt en debat hos Dansk Erhverv om grøn omstil-
ling i modebranchen med fokus på, hvilken rolle forskning i design og bæredyg-
tighed kan spille i den grønne omstilling af modebranchen. Eventet tog afsæt i 
EU’s tekstilstrategi, som vil få store konsekvenser for danske beklædnings- og 
tekstilvirksomheder fremadrettet. Else Skjold, lektor, ph.d. i design og bæredyg-
tighed fra det Kongelige Akademi var en af paneldeltagerne.  
 
Indretning med Corona og moskitosikre boliger 
Hvordan bygger vi samfund, der styrker folkesundheden i en post-pandemisk ver-
den? Og hvilken rolle spiller forskning i design og bæredygtighed i den grønne 
omstilling i modebranchen? Her var Jakob Brandtberg Knudsen, dekan inviteret 
som en af paneldeltagerne i Forskningens Døgn 2022 fra den 22. – 29. april. 
 
Forsøgsbyggeri – med moskitosikre boliger – som bliver opført i det sydlige Tan-
zania blev omtalt i BBC den 27. april 2022, hvor Jakob Knudsen, dekan i flere år 
har forsket i at udvikle bygninger, der sikrer ventilation. Samtidig med at de be-
skytter mod, at malariamyggen stikker folk, mens de sover.  
 
Arkitektstuderende gentænker naboskabet 
Studerende fra Institut for Bygningskunst og Kultur vil gentænke naboskab, på 
Amager: ’Hvordan kan vi udvikle byområder, så de styrker livskvalitet og fælles-
skab’. De danske studerende gør dette sammen med studerende fra MIT i Boston 
og Henning Larsen. Projektet kan lade sig gøre på grund af støtte fra fondene 
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Rambøll og Bevica, og Niels Grønbæk, lektor og leder af programmet ’Political Ar-
chitecture’ har udtalt, at projektet kan bane nye veje for stærke naboskaber.  
 
Kulturarven i Ukraine: Danske konservatorer er med i international indsats 
Blue Shield Danmark er en del af den internationale organisation Blue Shield, som 
arbejder for at bevare kulturarv på tværs af landegrænser, og afdelingen har  
sendt adskillige paller med konserveringsfagligt grej til Ukraine.  
 
Udstillingsåbning i Brønshøj Vandtårn 
Udstillingen Practices of Risk, Control and Productive Failure er arrangeret af In-
stitut for Bygningskunst og Kultur i samarbejde med the Irwin S Chanin School of 
Architecture at the Cooper Union, New York. Udstillingen er støttet af Statens 
Kunstfond, og mange af de deltagende projekter er støttet af det Kongelige Aka-
demis midler til Kunstnerisk Udviklingsarbejde.  

”Det Grønne” - en fysisk, æstetisk og identitetsskabende designløsning 
Tre bachelorer i design fra Institut for Visuelt Design lavede under deres studier 
et designforslag til Onkologisk Klinik på Rigshospitalet. Nu er projektet ’Det 
Grønne’ blevet realiseret og implementeret på afdelingen med hjælp fra Kræftens 
Bekæmpelse og Tømrermester Johannes Fogs Fond. 

Byg jeres vildeste visioner for fremtidens bæredygtige arkitektur midt i Kø-
benhavn 
År 2023 kommer til at stå i Arkitekturens tegn i København, og mange tusind arki-
tekter, bygherrer og arkitekturinteresserede fra hele verden forventes at besøge 
hovedstaden. Danske tegnestuer og deres partnere inviteres til at opføre og ver-
densmålspavilloner langs Københavns Havn, som skal stå som signaturer for arki-
tekturåret. 
 
 
Generelt 
  
Status på arbejdet med reduktion af bygningsmassen  
I den af bestyrelsen besluttede Handlingsplan i 2016 indgik bl.a. reduktion af byg-
ningsmassen i perioden 2017 til 2023, jf. dimensionering af studentermassen og 
faldende bevillinger. De økonomiske konsekvenser af opsigelserne har siden væ-
ret en del af løbende strategiske budgetter. Der er siden opsagt flere lejemål og 
frem til 2023 var planlagt opsigelse af to lejemål på henholdsvis Esplanaden og 
Vandflyverhangaren.  
 
Status på opsigelse af Vandflyverhangaren er, at den som planlagt opsiges inden 
sommerferien 2022 med henblik fraflytning sommeren 2023. Der arbejdes på en 
plan for fordeling af enheder på campus på Holmen. Der er tidligere lavet analyse 
som viser, at vi kan være her. 
 
Status på opsigelse af Esplanaden er som bestyrelsen blev orienteret om på mø-
det 7. februar 2022, at det igangsatte ombygnings- og flytteprojekt med 
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Bygningsstyrelsen er sat i bero på grund af et statsligt udgiftsloft. Der har siden 
været dialog med både Forsknings og Uddannelsesstyrelsen og Bygningsstyrel-
sen med henblik på afklaring af ny tidsplan. Bygningsstyrelsen er i øjeblikket i 
proces med en afklaring af de endelige økonomiske rammer for projekter af 
denne type. Der er aftalt opfølgende møde sommeren 2022. Bestyrelsen holdes 
orienteret, når der er nyt i sagen. 
 
Anonym hotline til studerende som oplever krænkende adfærd 
Studerende som oplever krænkende adfærd, har nu mulighed for at kontakte en 
anonym hotline som supplement til den øvrige hjælp og vejledning. Studievejle-
deren kan vejlede i forhold til, hvordan den studerende kan gå videre med sagen, 
f.eks. hvis de ønsker at indsende en klage. 
 
Opfølgning på trivselsundersøgelse (UMV)  
I november 2020 svarede 473 studerende på et stort spørgeskema om trivsel og 
studiemiljø (også kaldet Undervisningsmiljøvurderingen, UMV). Resultaterne har 
været drøftet bredt og der er nu lavet opfølgningsplaner, som vi er godt i gang 
med at fuldføre.  
Undersøgelsen viste bl.a. følgende : Det er for nogen ikke tydeligt nok, hvad der 
forventes af det arbejde, der bedømmes,  der er hos nogle en manglende ople-
velse af inddragelse af forskning i undervisning, nogle studerende har højt stress-
niveau, nogle studerende føler sig ignoreret, udelukket fra fællesskabet eller for-
skelsbehandlet,  der er hos nogle manglende kendskab til mulighederne for støtte 
og vejledning, der er oplevelser af krænkende adfærd (tal tidligere forelagt besty-
relsen), der er dårligt indeklima i visse miljøer. 
 
25-års jubilæum 
Glas- og Keramikskolen på Bornholm, fejrede 25-års jubilæum den 2. maj 2022, 
hvor medarbejdere, studerende, kunsthåndværkere og samarbejdspartnere var 
samlet til taler og kage.   
 
10-års jubilæum 
Rektor Lene Dammand Lund havde 10-års jubilæum den 1. april 2022. 
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Dagsordenens punkt 3 c) Drøftelse af 
Akademiets åbne brev, og svar fra Det 
Kongelige Akademi 

Dato: 02.06.2022 Journal nr.: 53920 

Udarbejdet af: Lene Dammand Lund 

 
 
Anledning 
Vi er bekendt med, at Akademiraadet har sendt et åbent brev til ministeren om 
kernefagligheden i de kunstneriske uddannelser med særligt fokus på de kunst-
neriske designuddannelser. 

 
Sagsfremstilling 
Om end Akademiraadet ikke direkte har henvendt sig til Det Kongelige Akademi i 
denne sag, har vi efterfølgende sendt vores svar til ministerier og politiske udvalg, 
og svaret er desuden blevet delt internt på Det Kongelige Akademi.  

Vi har valgt ikke at sende det til pressen, idet vi håber på mere direkte og kon-
struktiv dialog med raadet. 

 
Indstilling 
Det indstilles, at bestyrelsen orienteres om de to medsendte bilag og tager disse 
til efterretning. 
 
 
Bilag til dagsordenens punkt 3 c): 

- Brev fra Akademiraadet, dateret den 10. maj 2022 
- Det Kongelige Akademis svar, dateret den 19. maj 2022 

 

Punkt 3 c): Akademiraadets åbne brev og svar fra Det Kongelige Akademi



 
DET  KONGELIGE  AKADEMI  FOR  DE  SKØNNE  KUNSTER 

AKADEMIRAADET 
 

Virker for et skønnere Danmark 
                

Kongens Nytorv 1, 2. sal tv. i porten, 1050 København K 
Tlf  +45  33 74 49 10   info@akademiraadet.dk    www.akademiraadet.dk 

 

 

 
Til pressen 
Berlingske Tidende, Information, Jyllands-Posten, Politiken, Weekendavisen 
Kulturmonitor, Byrummonitor, Børsen 
 

 
 
 

København, den 10. maj 2022 
 
 
 
Åbent brev om kernefagligheden i de kunstneriske uddannelser 
Brevet sendes til Uddannelses- og forskningsministeren, til Kulturministeren, til Folketingets Udvalg 
for Forskning, Innovation og Videregående Uddannelser og til Folketingets Kulturudvalg  
samt til pressen.  
 
 
 
AT TÆNKE MED MATERIALERNE 
Skal Danmark have stærke formgivningskompetencer i fremtiden? 
 
 
I kølvandet på den debat, der p.t. udspiller sig om bl.a. designuddannelserne, er Akademiraadet af 
flere udøvende designere, kunsthåndværkere og arkitekter blevet bedt om at forholde sig til sagen. 
 
Akademiraadet mener, at det er af helt afgørende betydning, at kernefagligheden hele tiden er i fo-
kus på de kunstneriske uddannelser, både når det gælder undervisning og forskning.  
 
Vi danskere er vant til at omgive os med velfungerende og ofte smukke brugsgenstande, både der-
hjemme og i de offentlige rum. Det skyldes, at design i århundreder har spillet en meget væsentlig 
rolle i opbygningen af Danmarks nationale identitet, og dansk design driver den dag i dag stadig en 
stor del af den danske eksport- og turismeindustri.  
Dansk design har også været en del af den særlige udgave af velfærdsstaten, vi har arvet, både i 
økonomisk forstand, som en eksportindustri med mange arbejdspladser, og som ramme for vores 
hverdagsliv.  
 
Den guldalder, der internationalt kaldes “Danish Modern”, blev til i et ligeværdigt samspil mellem 
arkitektur, billedkunst og design, og favnede alle aspekter af det gode liv i Danmark, fra boliger over 
sygehuse og rådhuse til store fabriksanlæg.  
 
Krisen på designuddannelserne er så alvorlig, at denne væsentlige danske tradition kan gå tabt, hvis 
ikke der gribes ind.  
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I et forsøg på at fastholde og udvikle den danske designtradition, har man fra politisk hold de sidste 
par årtier forsøgt at løfte design- og arkitekturuddannelserne gennem krav om forskningsakkredite-
ring og forskningsbaseret undervisning. Der er intet galt med forskning eller forskningsbaseret un-
dervisning i sig selv. Men det er også rigtig vigtigt at have en dyb forståelse af, hvad forskningens 
rolle kan være på en kunstnerisk uddannelse. 
 
De kunstneriske uddannelser er små, sammenlignet med andre uddannelser. Samtidig skal de 
rumme en mængde meget specifik faglig viden, der sammenfatter både teoretisk og praktisk viden 
og erfaring med det kunstneriske udviklingsarbejde. Det samme gælder for alle de kunstneriske ud-
dannelser. For en designskole på højeste internationale niveau betyder det, at der både bør være 
værksteder for træ, metal, keramik, glas, tekstil, kompositter, digital produktion og tegning. Og  
indenfor disse specialer vil der ofte være yderligere underliggende specialer. Selv når de unge desig-
nere kommer ud og arbejder som formgivere i industrien, er det af stor betydning, at de selv for-
står, hvordan man arbejder med, og ikke mod materialernes egenskaber og muligheder. En dygtig 
designer kan gå i dialog med dem, der står i produktionen, på fabriksgulvet, om materialesammen-
sætninger, maskinernes indstillinger og kvaliteten af det endelige resultat. På samme måde som det 
er en del af arkitektens arbejde at kunne mødes med entreprenøren på byggepladsen, og en del af 
billedkunstnerens arbejde at samarbejde med forskellige håndværkere og producenter.  
 
Centralt for arbejdet i værkstederne er den skabende proces, som er baseret på “trial and error”; 
forsøg og fejltagelser og afprøvninger, der skal have tid og rum på en uddannelse, så de studerende 
kan føle sig trygge i det. De studerende har brug for kompetente og erfarne praktikere, der kan 
hjælpe dem gennem denne proces. 
 
Det tager tid og fokuseret arbejde at opbygge den nødvendige praktiske viden og kunnen. Det skal 
man respektere på alle de kunstneriske uddannelser.  
 
Men kravet om forskning og forskningsbaseret undervisning har skabt en helt ny kategori af proble-
mer, og her har designskolerne været særligt udsatte. Et centralt problem ved den fortolkning af 
forsknings- og akkrediteringssystemet, der er blevet indført på designskolerne er, at en forsker 
uden designbaggrund, der skriver artikler til peer-reviewed tidsskrifter, prioriteres højere end en 
praktisk funderet designer, der bedriver sit forsknings- og udviklingsarbejde gennem sin praksis på 
værkstedet og præsenterer det på udstillinger og i fagtidsskrifter. Og det vil igen sige, at en stude-
rende, der vil arbejde med beklædning, kan lære meget om kritisk teori på uddannelsen, men me-
get lidt om materialernes egenskaber og tilskæring.  
 
Politikere fra begge fløje har ellers talt længe om, at praksis skal tilbage i undervisningen. Ikke bare 
på de kunstneriske uddannelser, men på alle landets uddannelser. Når det ikke er trængt igennem 
på designskolerne, skyldes det et aspekt ved den politiske regulering, der kan ses på flere fagområ-
der, der har haft politisk bevågenhed - ikke bare på design.  
 
I Danmark, men også i resten af verden, opstod der i begyndelsen af årtusindet en politisk vision 
om, at design skulle redde verden, og at der derfor skulle investeres i design. Og samtidig blev   
design beskrevet som en metode, som man ikke behøvede at være formgiver for at beherske, men 
som i mindst lige så høj grad var baseret på driftigt entreprenørskab og forretningsforståelse, og 
som kunne anvendes i mange sammenhænge. Kort fortalt medførte dette, at der kom mange stats-
lige midler til designforskningen — flere, end området kunne bære. Det tiltrak forskere fra alle mu-
lige områder, og de skabte sammen deres egen version af, hvad “design” kunne være.  
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Nu har omstændighederne gjort, at hele præmissen, der lå til grund for designsatsningen i 00erne, 
er ændret fundamentalt. Dengang tænkte man, at de vestlige lande alene skulle leve af videnspro-
duktion, mens den egentlige, fysiske produktion skulle ske andre steder. Den præmis bliver udfor-
dret af de store globale forandringer, vi ser nu, såvel politisk som på grund af klimaet. Vi skal udvikle 
og producere nye bygningsdele, nye møbler, en helt ny måde at klæde os på meget tættere på der, 
hvor vi bor. Men det anerkender “designforskningen” ikke.  
 
Derfor skal den politiske vision om mere praksis bakkes op af konkrete indgreb og incitamenter, hvis 
noget skal forandres meningsfuldt. 
 
Akademiraadet anbefaler, at der forskes på de kunstneriske uddannelsesinstitutioner, men også at 
den forskning, der bedrives, skal udspringe af den kunstfaglige nysgerrighed, og af de behov, der 
findes i fagene, og af fagenes praksis. Der bør skabes meget mere plads til vidtgående formgivnings-
eksperimenter og afprøvning af både nye og kendte materialer. Og det bør ske både i forskningen 
og uddannelserne. Godt design lever af kompromisløs afsøgning og sublimering og dermed mang-
foldige fejltagelser og vildveje. Der findes ikke nogen mulighed for at kortslutte disse arbejdsproces-
ser – og det er fundamentalt for selve dannelsen af en dygtig formgiver.    
 
Det er derfor Akademiraadets opfattelse, at vi som nation bør støtte genopbygningen af den mate-
riale- og værkstedsbaserede undervisning på landets kunstneriske uddannelser. Ikke kun med det 
formål at højne kvaliteten af uddannelserne, men også fordi den viden, der opbygges på de kunst-
neriske uddannelsers værksteder, kan bredes ud til tekniske skoler, gymnasier, kunstskoler og folke-
skoler i hele landet – i lighed med den fødekæde, der er fra landets musikkonservatorier ud til mu-
sikskolerne.  
 
Akademiraadet består af praktikere, der klar over, at digitale medier og produktion spiller en stor 
rolle i både design, billedkunst og arkitektur. Netop derfor finder rådet det væsentligt, at unge mø-
der hele spekteret af redskaber i deres uddannelse, fra bærbar og 3-D printer til blyant, høvl- og 
drejebænk. En vittig kommentator noterede, at man ikke kan tænke sig et musikkonservatorium 
uden et flygel. Det gælder også, selvom man kan udgive et album fra sin bærbare.  
 
Akademiraadet stiller sig til rådighed for yderligere dialog. 
 
Venlig hilsen 
AKADEMIRAADET 

 
 
 
 
 
 
 
 
Det Kongelige Akademi for de Skønne Kunster, Akademiraadet virker til kunstens fremme og som statens rådgiver i kunstneriske spørgsmål. Akademiraadet 
er statens rådgiver i spørgsmål om billedkunst, arkitektur og planlægning, og står til rådighed for kommunerne og regionerne. Akademiraadet behandler 
henvendelser fra statslige myndigheder og kan på eget initiativ indhente oplysninger fra og fremsætte erklæringer over for statslige myndigheder og institu-
tioner samt over for offentligheden. Rådets medlemmer er valgt i en demokratisk proces af de billedkunstnere og arkitekter, der udgør Kunstnersamfundet, 
og er en uafhængig og upolitisk organisation.  
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Kære Akademiraad 
 
Vi har med interesse læst jeres åbne brev om kernefagligheden på de kunstneri-
ske uddannelser og tilkendegivelsen om at bevare stærke formgivningskompe-
tencer i Danmark.   
 
Vi er selvsagt enige i den fortsatte udvikling af dygtige formgivere og vigtighe-
den af dansk design. Udover værdien for dansk identitet, eksport og velfærd har 
vi på Det Kongelige Akademi stort fokus på den centrale rolle, som dansk design 
spiller i den grønne omstilling. Designere indgår i den nødvendige transforma-
tion af hele værdikæden til cirkulær økonomi, som pågår i disse år. Her bidrager 
de kunstneriske designere eksempelvis med formgivningskompetencer, design-
metoder, gentænkning af forretningsmodeller og med helt nye løsninger til sor-
tering og genanvendelse af affald.  
 
Formgivning og opøvelse af designmetoden er omdrejningspunkt for al under-
visning på Det Kongelige Akademi. Det foregår på værksteder og studiepladser 
(ca. 75 pct. af uddannelsen) og i kortere kurser (ca. 25 pct. af uddannelsen), hvor 
de tilegner sig viden, som informerer formgivningen. Det handler f.eks. om de-
signhistorie, æstetikteori og bæredygtighed. Det er denne grundlæggende vek-
selvirkning mellem viden, kunstnerisk formgivning og praksis, som kendetegner 
de kunstneriske uddannelser. Tilgangen er unik i det danske uddannelsesland-
skab, hvor der de senere år er udbudt et væld af nye designuddannelser, som 
udfordrer det oprindelige design-begreb, idet de fleste ikke uddanner indenfor 
formgivning.  
 
Det Kongelige Akademi samarbejder med anerkendte designuddannelser som 
Parsons i New York og de seneste år har vi tiltrukket og ansat internationalt an-
erkendte forskere og udøvende designere. Vi har en unik stor søgning til design-
uddannelsen (839 kvote 2 ansøgere til 75 studiepladser i 2021) og der er et me-
get højt karaktergennemsnit ved vores afgangseksamener samt usædvanlig 
mange studerende får tildelt danske og internationale priser for deres arbejde. 
 
Vi er derfor stolte over de kvalifikationer, som vi sender vores kandidater ud i 
verden med. Vores grundlæggende overvejelser går nærmere på uddannelsens 
rammevilkår; de mange andre tilgrænsende designuddannelser, tilpas kritisk 
masse og volumen i uddannelse, lige muligheder for fonds-ansøgninger til 
forskning og den nødvendige økonomiske ramme. 
 
Debatten og den konkrete dialog med designstuderende på Det Kongelige Aka-
demi, som Akademiraadet henviser til i det åbne brev, handler i høj grad om ba-
lancerne i et komplekst videngrundlag mellem formgivning, praksis og viden. 
Her findes ingen facitliste og vi diskuterer og reviderer løbende måden viden og 
teori integreres i formgivning. Som resultat af de seneste drøftelser har vi f.eks 
nu justeret et kursus om forretningsforståelse, så de studerende også her 

Dato: 19.05.22 

Journal nr.: 

Udarbejdet af:  
Lene Dammand Lund 
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inkluderer formgivning i deres projektforslag. Samtidig arbejder vi aktivt på at 
organisere værkstederne ud fra de givne ressourcer, så adgangen øges for den 
enkelte designstuderende, forsker og udøvere af kunstnerisk udviklingsvirksom-
hed.  
 
Værkstederne har i øvrigt altid været en central del af uddannelsen, hvor de 
formgivningsmæssige kompetencer udvikles og styrkes. Således har vi forsøgt 
at friholde værkstederne mest muligt for besparelser i forbindelse med ændrin-
ger i vores rammevilkår. På trods af en dimensionering på 30 pct. i 2016, har vi 
f.eks. kun reduceret værkstederne med 11 pct, så der i dag er flere værksteds-
medarbejdere pr. studerende end tidligere.  
 
I 2010 gik designuddannelsen gik fra at være en kunsthåndværkeruddannelse, 
som i dag vil betegnes som en erhvervs -eller professionsbachelor-uddannelse, 
til at være en kandidatuddannelse. På daværende tidspunkt skete forskningsop-
bygningen ved at ansætte forskere fra universiteterne, da der de første mange år 
endnu ikke var uddannede indenfor egne rækker. De sidste år har vi derfor ar-
bejdet intenst på at kvalificere og ansætte kunstnerisk uddannede designere til 
undervisning og forskning. Der er i dag en stor overvægt af disse - fra professor-
niveau til ph.d-niveau. 
 
Vi anser denne udvikling som en meget stor kvalificering af designuddannelsen, 
der er vigtig at holde fast i. Det er kombinationen af viden og formgivning, der 
giver relevante studieprojekter, som er eftertragtet af aftagere og bredt i det 
danske samfund. Ud over de æstetiske og formgivningsmæssige kvaliteter for-
holder projekterne sig aktivt til erhverv og samfund samt angiver vejen for nye 
løsninger, særligt i forhold til sundhedssektoren og den grønne omstilling. 
 
Der er i vores øjne ingen tvivl om, at netop denne integration af viden og praksis 
vil blive efterspurgt, når vi som samfund skal løse de ubalancer, vi ser i forhold til 
klima, social skævhed, osv. Ofte kan relevante og meningsfulde designløsninger 
være med til at skabe de nødvendige adfærdsændringer, som forandringer i vo-
res samfund kalder på.  
 
Vi ønsker at invitere Akademiraadet til et besøg på campus Holmen, så vi kan 
fortsætte dialogen og medvirke til at give en bredere indsigt i designuddannel-
sen, forskningen og vores videngrundlag.  
 
Med venlig hilsen 

 
 

Lene Dammand Lund, rektor Det Kongelige Akademi 
 
Svaret sendes til Uddannelses- og forskningsministeren, til Kulturministeren, til 
Folketingets Udvalg for Forskning, Innovation og Videregående Uddannelser og 
til Folketingets Kulturudvalg.  
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Dagsordenens punkt 3 d) Designuddan-
nelse - rekruttering 

Dato: 02.06.2022 Journal nr.: 53920 

Udarbejdet af: Lene Dammand Lund 

 
 
Anledning 

Bestyrelsesmedlemmer Sofie Beier og Christoffer Harlang har henvendt sig til be-
styrelsesformanden med et ønske om at få et punkt på dagsordenen, der vedrører 
designuddannelsen, herunder bl.a. rekruttering i forhold til forskning/KUV.  

 

Sagsfremstilling 

På mødet begrunder Sofie og Christoffer ønsket. 

 

Indstilling 

Det indstilles, at bestyrelsen orienteres om Sofie Beier og Christoffer Harlangs 
synspunkter og drøfter emnet. 

 

Bilag til dagsordenens punkt 3d) 

Bilag 1) Mailkorrespondance fra den 20. maj 2022 – 31. maj 2022 

Bilag 2) Designuddannelsen – rekruttering, talmateriale, mm. som under-
støtter henvendelsen fra SB og CH. 

Punkt 3 d): Designuddannelse - rekruttering
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Dagsordenens punkt 3 d) Bilag 1: De-
signuddannelse/Forskning, KUV 

Dato: 02.06.2022 Journal nr.: 53920 

Udarbejdet af: Lene Dammand Lund 

 
Kopi af mailkorrespondance fra den 20. maj til 31. maj 2022: 
 
 
Den fre. 20. maj 2022 kl. 09.01 skrev Sofie Beier <sbe@kglakademi.dk 
 
Kære Mette Lis (cc. de faglige medarbejderrepræsentanter i bestyrelsen), 
  
Jeg vil gerne bede om at vi behandler Akademirådets brev på det kommende be-
styrelsesmøde.  
 
Og at vi drøfter om det kunne give mening, at bestyrelsen foreslår en ratio mellem 
forskere der er uddannet i design/arkitektur/konservering og forskere der er uni-
versitetsuddannede. 
  
Til dette punkt vil det være godt at få tal på, hvor vi står i dag. Her vil jeg gerne an-
mode om at vi ved beregning af denne ratio for Design på IBD (fællesinstitut for 
Design og Arkitektur), ikke medregner de forskere der er ansat på Arkitektur. 
  
Mange hilsner, 
  
Sofie 
 
…………………………………………………………………………………………………………………………………. 
 
From: Mette Lis Andersen mettelis.andersen@gmail.com 
Date: Saturday, 21 May 2022 at 09.45 
To: Sofie Beier <sbe@kglakademi.dk> 
Cc: Mikkel Scharff <ms@kglakademi.dk>, Christoffer Harlang <charl@kglaka-
demi.dk> 
Subject: Re: Akademirådets brev på dagsordenen 
 
Kære Sofie! 
  
Tak for din mail.  
  
Det er planen at drøfte Akademirådets brev på bestyrelsesmødet under punktet 
siden sidst. Jeg vil spørge Lene om talmateriale, som kan medbringes på mødet. 
 
Mvh 
 
Mette Lis 
 
 
 

1. 

2. 
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Den man. 23. maj 2022 kl. 08.52 skrev Sofie Beier <sbe@kglaka-
demi.dk>: 
 
Kære Mette Lis, 
  
Tak for dit svar. 
 
Jeg vil dog anmode om at punktet kommer på dagsorden separat, så der 
bliver tid til drøftelse. 
  
Hvis bestyrelsesarbejdet skal være relevant for organisation, må vi kunne 
være så fleksible at vi kan behandle aktuelle emner når de dukker op. Med 
blik for de studerendes protester og debatten i medierne, vil jeg argumen-
tere for at Akademiets måde at bedrive designforskning er yderst aktuel, 
og et emne der hører til på bestyrelsesniveau.  
  
Mine egne tal fortæller, at vi på seniorforskerniveau har 3-4 forskere med 
en designfaglig baggrund (hertil 3 årsværk med KUV-tid), det op imod 12-
13 seniorforskere med en ikke-designfaglig baggrund. Særligt i forlæn-
gelse af det strategiske mål at vi skal kunne definere den kunstneriske 
metode, tænker jeg at denne balance er tankevækkende.  
  
Jeg har en masse superdygtige ikke-designuddannede kollegaer som bi-
drager med vigtig viden til uddannelserne, den vinkel skal vi naturligvis 
fortsat værne om.  Vi bør dog kunne tage ejerskab over forskning i vores 
eget felt, og ikke overlade majoriteten af dette store ansvar til andre fag-
felter.  
  
Det tager mindst 6 år fra ansættelse i et ph.d. stipendiat til seniorforsker. 
Det er derfor en lang proces at ændre på balancen. Desværre har der tilsy-
neladende ikke været opmærksomhed på problematikken, hvorved flere af 
de internt finansierede ph.d.-stipendiater er blevet besat af studerende fra 
universiteterne, og man har heller ikke været gode nok til at fastholde de 
få designuddannede ph.d.-studerende vi har haft igennem systemet. 
  
Jeg mener derfor der er alt mulig grund til at dette emne bliver behandlet 
nu og får den nødvendige tid. 
  
Mange hilsner 
 
Sofie 
……………………………………………………………………………………………………………………….. 
From: Mette Lis Andersen <mettelis.andersen@gmail.com> 
Date: Tuesday, 24 May 2022 at 23.04 
To: Sofie Beier <sbe@kglakademi.dk> 
Cc: Mikkel Scharff <ms@kglakademi.dk>, Christoffer Harlang 
<charl@kglakademi.dk> 
Subject: Re: Akademirådets brev på dagsordenen 
 
 
Kære Sofie! 
  
Tak for din mail. 
  
Vi sætter det på som et særskilt punkt under hovedpunktet siden sidst, 
hvor brevvekslingen med Akademirådet fremlægges og kan drøftes. MIn 
umiddelbare tanke har været, at du her kan komme med dine synspunkter 

3. 

4. 
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om sammenhæng mellem studenterprotest og rekruttering og at vi så på 
mødet kan bede Mathilde om at uddybe vedr. rekruttering med tal osv.. Så-
fremt drøftelsen giver anledning til behov for yderligere drøftelse af sagen, 
kan en sådan forberedes til september seminaret, hvor vi har tradition for, 
at vi ser på de enkelte uddannelser. 
  
Nu er jeg imidlertid ikke helt med på hvad der er dine overvejelser og 
eventuelt konkrete kritikpunkter, som du ønsker drøftet. Det vil være fint at 
fremlægge dem under dagsordenspunktet og du er også meget velkom-
men til at skrive til mig om disse. 
  
Lad mig høre fra dig. 
  
Mvh 
Mette Lis  
…………………………………………………………………………………………………………………………………….. 
 
Fra: Sofie Beier <sbe@kglakademi.dk> 
Sendt: 25. maj 2022 10:18 
Til: Mette Lis Andersen <mettelis.andersen@gmail.com> 
Cc: Mikkel Scharff <ms@kglakademi.dk>; Christoffer Harlang 
<charl@kglakademi.dk> 
Emne: Re: Akademirådets brev på dagsordenen  
  
Kære Mette Lis, 
  
Umiddelbart tænker jeg ikke det hører ind under punktet Siden sidst. Det 
er super aktuelt, grundet hvad der er sket siden sidst, men selve emnet er 
ikke noget der lige er sket siden sidst. Men fint, lad os placere det der, og 
så behandle det i dybden på septembermødet. 
  
Det er vigtigt at understrege at det ikke er tænkt som et kritikpunkt.  
 
Vores nuværende fordeling mellem designuddannede forskere og ikke-
designuddannede forskere bunder i nogle strategiske beslutninger truffet 
år tilbage. De gav god mening på det tidspunkt. Nu er vi i en anden situa-
tion. Det vil derfor være fornuftigt at drøfte om den valgte strategi bør fort-
sættes, eller om vi kunne forslå en ændret tilgang med større fokus på sik-
ring af karriereveje for designuddannede forskere på Akademiet. 
  
Mange hilsner, 
 
Sofie  
 
  

5. 
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Den søn. 29. maj 2022 kl. 16.49 skrev Christoffer Harlang 
<charl@kglakademi.dk>: 
 
Kære Mette Lis 
 
Jeg har i tirsdags sendt dig nedenstående mail som jeg imødeser dit svar 
på. 
 
Med venlig hilsen 
 
Christoffer 
----------------------- 
 
Kære Mette Lis 
 
I lighed med Sofie ønsker jeg, at der på det kommende bestyrelsesmøde  
afsættes den fornødne tid til, at bestyrelsen drøfter spørgsmålet om kvali-
teten af designuddannelsen. 
 
Til kvalificering af vore drøftelser ønsker jeg at vi forud for mødet modta-
ger følgende data : 
 
1. Dimmettendledighed for kandidater fra Designskolen 2010 - 2021 
 
2. Antal af professorer ved Designskolen med designfaglig baggrund og 
antal af professorer uden designmæssig baggrund, ansat 2010-2021 
 
På forhånd tak 
 
Med venlig hilsen 
 
Christoffer 
…………………………………………………………………………………………………………………………. 
 
Fra: Mette Lis Andersen <mettelis.andersen@gmail.com> 
Sendt: 29. maj 2022 22:18 
Til: Christoffer Harlang <charl@kglakademi.dk> 
Cc: Sofie Beier <sbe@kglakademi.dk>; Mikkel Scharff <ms@kglaka-
demi.dk> 
Emne: Re: Akademirådets brev på dagsordenen  
  
Kære Christoffer! 
 
Tak for din mail. Jeg har ikke modtaget en mail fra dig før denne her. Vil du 
lige checke op på dette - jeg vil meget gerne vide hvis der er problemer 
med min mail. 
 
Som du kan  se af de svar du er cc på i mine mails med Sofie, sætter vi det 
på som et særskilt punkt under punktet siden sidst. Her bliver der mulig-
hed for at Sofie og selvfølgelig både du og andre kan fremlægge jeres 
synspunkter. Jeg har aftalt med Lene at hun og dekan Mathilde Aggerbo 
orienterer bestyrelsen om udvikling og strategier ift forsknings kompeten-
cer og rekruttering. Og - som du kan se af min mail vil der kunne forbere-
des yderligere drøftelser på september seminaret hvis der viser sig behov 
for det i forlængelse af vores drøftelse i junimødet. 
Mvh 
Mette Lis 

6. 

7. 
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Fra: Christoffer Harlang <charl@kglakademi.dk> 
Date: søn. 29. maj 2022 kl. 22.45 
Subject: SV: Akademirådets brev på dagsordenen 
To: Mette Lis Andersen <mettelis.andersen@gmail.com> 
Cc: Sofie Beier <sbe@kglakademi.dk>, Mikkel Scharff <ms@kglaka-
demi.dk> 
 
Kære Mette Lis 
 
Min mail er sendt til dig i tirsdags, men er beklageligvis ikke nået frem til 
dig, men som du kan se ønsker jeg at vi i bestyrelsen forud for næste 
møde, modtager følgende oplysninger:  
 

1. Dimmettendledighed for kandidater fra Designskolen 2010 - 2021 
 

2. Antal af professorer ved Designskolen med designfaglig baggrund 
og antal af professorer uden designfaglig baggrund, ansat 2010-
2021 

 
På forhånd tak 
 
Med venlig hilsen 
Christoffer 
……………………………………………………………………………………………………………………. 
Fra: Mette Lis Andersen <mettelis.andersen@gmail.com> 
Date: man. 30. maj 2022 kl. 18.20 
Subject: Tilbagemelding vedr. punkt på bestyrelsesmødet 
To: Sofie Beier <sbe@kglakademi.dk>, Christoffer Harlang <charl@kglaka-
demi.dk> 
Cc: Gitte Ørskou <g.orskou@modernamuseet.se> 
 
Kære Sofie og Christoffer! 
 
Vi har her i dag holdt formøde og gennemgået dagsorden til bestyrelses-
mødet. 
  
Vi sætter, som jeg tidligere har skrevet, et særskilt punkt på under oriente-
ringspunktet. Jeg vil bede jer om på mødet at fremlægge hvorfor I me-
ner bestyrelsen bør drøfte spørgsmålet om designuddannelsens kompe-
tenceprofiler. Vær særligt opmærksom på, at der er medlemmer af besty-
relsen der ikke har forhåndsviden om dette. 
  
Jeg har samtidig aftalt med Lene, at hun og Mathilde orienterer om udvik-
lingen og strategien for forskning kompetencerne på designuddannelsen 
herunder relevant talmateriale. 
  
Viser der sig behov for yderligere drøftelser kan vi forberede yderligere til 
drøftelse på september seminaret, hvor uddannelserne jo er på dagsorde-
nen. 
  
Jeg tænker I er fuldt opmærksomme på, at uddannelsernes indhold og 
kvalitet ikke som sådan er et bestyrelsesanliggende med mindre der er 
graverende problemer, som f.eks. fremgår af kvalitetssystemet, og at det 
er dekanernes ansvar at rekruttering lever op til kvalitetssystemet og spil-
ler sammen med studieordningerne, mm. 
 
Mvh, Mette Lis 

8. 

9. 
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Fra: Christoffer Harlang <christoffer@harlang.com> 
Date: man. 30. maj 2022 kl. 20.10 
Subject: Utidig og uvelkommen indblanding 
To: Mette Lis Andersen <mettelis.andersen@gmail.com> 
 
Kære Mette Lis 
 
Måske en bestyrelsesformand for en højere læreanstalt bør overveje at op-
fatte to professorers interesse for institutionens omdømme, undervisnin-
gens og forskningens indhold, retning og  kvalitet som andet end en utidig 
og dermed uvelkommen indblandning i kompetanceprofiler? 
 
Med venlig hilsen 
 
Christoffer 
…………………………………………………………………………………………………………………… 
 
Fra: Christoffer Harlang <christoffer@harlang.com> 
Date: tir. 31. maj 2022 kl. 10.15 
Subject: To spørgsmål 
To: Mette Lis Andersen <mettelis.andersen@gmail.com> 
 
Kære Mette Lis 
 
Bestyrelsen er øverste ledelse for Det Kongelige Danske Kunstakademis 
Skoler for Arkitektur, Design og Konservering og vi har i fælleskab ansvaret 
for at fremme institutionens virke og varetage institutionens interesser 
som kunstnerisk uddannelses- og forskningsinstitution. 
 
Det går jeg ud fra at vi er enige om. 
 
Jeg har fortsat ikke modtaget dit svar på min mail af 24.5. gensendt den 
29.5., der  indeholder to enkle spørgsmål, som efter min mening kan kvali-
ficere bestyrelsens forestående drøftelser og beslutninger om Akademiets 
virke. 
 
Du kan meget vel finde spørgsmålene ligegyldige, men jeg beder dig om 
at respektere, at jeg har en anden opfattelse. 
 
Mine to spørgsmål drejer sig, som det fremgår, om henholdsvis data for 
udviklingen af ledigheden blandt dimittender hos kandidater med afgang 
i perioden 2010-2021 fra designskolen og dernæst om hvilke fag professo-
rerne på Designskolen har.  
 
Førstnævnte spørgsmål er relevant fordi den stærkt kritiserede omstruktu-
rering af designuddannelsen er begrundet i et ønske om at nedbringe di-
mittendledigheden blandt vore kandidater fra Designskolen og vi har der-
for brug for i bestyrelsen, at se hvordan udviklingen ser ud i et større histo-
risk perspektiv siden fusionen i 2011.  
 
Det andet spørgsmål er relevant, fordi de professorale lærestole har afgø-
rende betydning for såvel uddannelsens som forskningens indhold og ret-
ning, henset til verserende debat om udvanding af de kunstneriske fag og 
discipliner i designuddannelsen. 
 
Vi kan være uenige om dette og hint, men jeg må kunne forvente at du 
som formand respekterer mit legitime engagement i bestyrelsens arbejde 

10.
. 

11.. 
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og at du sørger for, at jeg en af nærmeste dage modtager de pågældende 
data så jeg og den øvrige bestyrelse kan møde til det kommende bestyrel-
sesmøde velforberedte. 
 
Med venlig hilsen 
 
Christoffer 
………………………………………………………………………………………………………………………………. 
 
Fra: Mette Lis Andersen <mettelis.andersen@gmail.com> 
Date: tir. 31. maj 2022 kl. 16.27 
Subject: Fwd: To spørgsmål 
To: Christoffer Harlang <charl@kglakademi.dk> 
Cc: Sofie Beier <sbe@kglakademi.dk> 
 
 
Kære Christoffer! 
 
Som du kan se af min tidligere mail forberedes der talmateriale til brug for drøftel-
sen af punktet på bestyrelsesmødet. 
Det er et omfattende arbejde og jeg har fra Lene et tilsagn om at det kan nås at ef-
tersende dette forud for bestyrelsesmødet. 
 
For god orden skyld repeterer jeg, at jeg Ikke har modtaget en mail fra dig den 24 
maj. Jeg imødeser i øvrigt fortsat dit svar på min mail om til hvilken mailadresse 
du har sendt en mail til mig den 24 maj. Jeg er selvfølgelig optaget af at afdække 
om der er et teknisk problem. 
 
Jeg sender mailen her cc til Sofie så info om talmateriale også kommer frem til 
dig Sofie. 
 
Mvh 
Mette Lis 

12.
. 
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Pkt. 3. Designuddannelse – rekruttering (bilag 2)

2000-2010 
 Indførelse af forskning, oprettelse af Center for Designforskning (på tværs af DD, DK, AAA og KA).
 Ansættelse af forskere fra andre fagområder DD og DK til at opbygge designforskningen (9 VIP på Danmarks Designskole i 

2010; 8 med universitetsbaggrund og en med design/ arkitektfaglig baggrund )
 De første Ph.d.´er med designfagligbaggrund uddannes 
 Designuddannelsen forskningsevalueres positivt i 2010

2011-2014
 Fusion af Designskolen, Arkitektskolen og  Konservatorskolen
 Nedlæggelse af Center for Designforskning
 Etablering af ny faglig institutstruktur med fokus på forskning og undervisning på alle institutter
 Strategisk fokus på at opruste på KUV, ansætte forskere med en design/ arkitektfaglig baggrund og fortsat at uddanne 

Ph.d.’er med en design/ arkitektfaglig baggrund

2016-2022
 Dimensionering og sammenlægning af institutter og udfasning af flere fagområder på design
 Fortsat strategisk fokus på at opruste på KUV, ansætte forskere med en design/ arkitektfaglig baggrund og fortsat at 

uddanne Ph.d.’er med en design/ arkitektfaglig baggrund

Arkitektur, Design, Konservering

Punkt 3 d), Bilag 2: Pkt_3_d_Designuddanelse_forskning_KUV_bilag_2.pdf
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Stillingskategori Design/ arkitekt Universitets
uddannelse

Bemærkning

Professor 6 2 1 ansat på arkitektur

Lektor 7 7 3 ansat på arkitektur
3 primært på EVU

Adjunkt 4

Studieadjunkt med KUV 4

I alt 21 9

Medarbejdere på design med tid til forskning og KUV i 
deres stilling – faglig baggrund

• 70% med en design/ arkitektfaglig (D/A) baggrund og 30% med en universitetsbaggrund (U)
• Fraregnet de 4 VIP’er ansat på arkitektur er fordelingen 65% (D/A) / 35% (U)
• Fraregnet de tre VIP’er som har primærprimære opgaver på EVU er fordelingen 65% (D/A) / 35% (U)
• Der er en tilfredsstillende balance ift.  videngrundlag og studieordningens læringsmål
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Professorer på design – faglig baggrund

Arkitektur, Design, Konservering

Navn Fagligt område Uddannelses baggrund Ph.d. Bemærkning

Ida Engholm Designhistorie & Æstetikteori Humaniora Ja

Joost Groosen Grafic Communicationdesign & 
KUV

Designer/ arkitekt Ja

Sofie Bier Visability Design Designer/ arkitekt Ja MSO

Mads Quistgaard Kunstnerisk 
Udviklingsvirksomhed

Designer/ arkitekt Nej

Kirsten Marie Raahauge Design antropologi Antropolog Ja MSO

Kate Flecher Bæredygtigt design Designer/ arkitekt Ja

Isak Foged Ny Teknologi & Bæredygtig 
produktion

Designer/ arkitekt Ja MSO

Peter Thule Kristensen Privacy & Interieur Designer/ arkitekt Ja Ansat på 
arkitektur

• 75% med en design/ arkitektfaglig baggrund og 25% med en universitetsbaggrund
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• Ledighed målt 4-7 kvt. efter dimission
• 2019 årgangen kommer ud til et arbejdsmarked præget af Corona

Udviklingen i dimittendledigheden på design fra 2010-
2019 

Punkt 3 d), Bilag 2: Pkt_3_d_Designuddanelse_forskning_KUV_bilag_2.pdf
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Dagsordenens pkt. 4) 1. Kvartalsregnskab 
og prognose for årsresultatet i 2022 

Dato: 18.05.22 Journal nr.: 53920 

Udarbejdet af: Svend Lawaetz 

 
 
Anledning 
Ifølge bestyrelsens årsplan fremgår det, at 1. kvartalsregnskab og prognose for 
årsresultatet for 2022 (Q1 2022) skal behandles på bestyrelsesmødet den 15. 
juni. 
 

Sagsfremstilling  
På bestyrelsesmødet den 15. juni 2022 behandles 1. kvartalsregnskabet for Det 
Kongelige Akademis økonomi og prognose for det endelige årsresultat for 2022 
(Q1 2022). Kvartalsregnskabet for 1. kvartal 2022 følger op på økonomien for de 
første tre måneder, og på dette grundlag gives et estimat for hele 2022 (Q1 
2022). 

Regnskabet for 1. kvartal af 2022 viser, at både indtægter og udgifter er højere 
end sidste år, hvilket skyldes generel lavere aktivitet i 2021 som følge af pande-
mien, men at der fortsat forventes et samlet årsresultat for 2022 i balance. Sam-
tidig vil den stigende inflation udgør et særligt opmærksomhedspunkt i 2022.  
 
I kvartalsopfølgningen indgår endvidere et fokus på udvikling i indtægter, som 
ikke kommer med finanslovsbevillingen, da disse i særlig grad kan påvirkes af 
forskellige faktorer og dermed påvirke akademiets forbrugsmuligheder. Disse 
indtægter vedrører kategorien ”salg og andre indtægter” samt ”eksterne indtæg-
ter” fra bl.a. den tilskudsfinansierede forskning. Kvartalsopfølgningen viser, at 
disse indtægter flugter med forventningerne ved årets start. 
 

Indstilling 
Det indstilles, at bestyrelsen tager 1. kvartalsregnskabet til efterretning og god-
kender prognosen for årsresultatet (Q1 2022). 
 
Bilag 

a) Opfølgning på 1. kvartal 2022 og prognose for årsresultatet 

 
 

Punkt 4: Kvartalsregnskab og prognose
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Dagsordenens punkt 4) Bilag: Opfølg-
ning på 1. kvartal 2022 og prognose for 
årsresultatet 

Dato: 18.05.2022  Journal nr.: 53920 

Udarbejdet af: Annette Rahbek og Susanne Ladefoged Pedersen 

 

På grundlag af 1. kvartalsopfølgning forventes årsresultatet uændret i forhold til 
budget 2022 dvs. et årsresultat i balance. Inden for dette er der mindre bevæ-
gelser, som fremgår af tabel 1 nedenfor, jf. kolonne ”Difference” under ”Prog-
nose for hele 2022” og som vedrører: 

• En opfølgning på aktstykke nr. 171 af 20/1-22, som flytter varetagelse af bib-
liotekssystem fra (bl.a.) Det Kongelige Akademi til Det Kongelige Bibliotek. 
Ændringen sker efter en anbefaling fra en tværministeriel arbejdsgruppe om 
den fremtidige organisering af forskningsbiblioteker. Som følge heraf er aka-
demiets bevillinger reduceret med ca. 0,3 mio. kr. Omlægningen er udgifts-
neutral, idet driftsudgifterne også forudsættes reduceret med ca. 0,3 mio. kr.  

• En omprioritering af udgifter fra afskrivninger til drift på i alt 0,5 mio. kr., som 
følge af forsinkelser i nye investeringer. 

 

Tabel 1: Kvartalsopfølgning pr. marts og prognose for Q1 2022, mio. kr.  

 
*Budget 2022 er baseret på FL2022, som blev udmeldt 23. december 2021, dvs. efter bestyrelsens 
møde i december. FL2022 indeholder en bevillingsreduktion på 1 mio. kr., som følge af en driftsbe-
sparelse på konsulentbrug og flyrejser. Ændringen indgår i akademiets budget 2022 ovenfor.   

 

Forventningen om et fortsat nul-resultat skal ses i lyset af, at udviklingen i både 
indtægter og udgifter pr. marts samlet flugter de forventede bevægelser. Som 
tabel 1 viser er der til og med marts et overskud på ca. 9,5 mio. kr., hvor der sid-
ste år på samme tidspunkt var et overskud på 11,4 mio. kr. Generelt er der et hø-
jere forbrugs- og aktivitetsniveau i efteråret, hvorfor dette overskud udlignes 

Punkt 4, Bilag 1: Pkt_4_Kvartalsregnskab_og_prognose_bilag.pdf
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hen over året. Der henvises til figur 1, som viser det akkumulerede resultat hen 
over ét år for årene 2019-2022, og som netop viser, at det endelige årsresultat 
går tæt på nul ved årets udgang.   

Samtidig ses af tabel 1 ovenfor, at både indtægter og udgifter pr. marts 2022 er 
højere end i 2021, men at dette tilskrives en general lavere aktivitet i 2021 som 
følge af pandemien.  

Udviklingen er således ind til videre som forventet, men den stigende inflation 
på verdensplan og I Danmark forventes også for akademiets at indebære et ud-
giftspres, som derfor følges tæt. 

 

Figur 1: Akkumuleret årsresultat i løbet af året, 2019-2022, mio. kr. 

 

 

Udvikling i indtægter 

Det er helt centralt for forbrugsmuligheder at følge udviklingen i indtægterne – 
det gælder særligt indtægter fra salg- og andre indtægter samt de eksterne ind-
tægter fra fx den tilskudsfinansierede forskning, da disse indtægter er langt 
mindre forudsigelige end finanslovsbevillingen. Finanslovsbevillingen kendes 
typisk ved årets start og ændres kun marginalt, hvis der træffes politiske beslut-
ninger om besparelser eller nye bevillinger. 

Der er ikke på nuværende tidspunkt forventninger til ændringer i de samlede 
indtægter fra salgs- og andre indtægter (tabel 2) samt eksterne indtægter (tabel 
3) i forhold til forventningen i budgettet. 

I forhold til salgs- og andre indtægter bemærkes, at der i 2022 er flere indtægter 
fra betalingsstuderende samt fra efter- og videreuddannelse i forhold til 2021. 
Udviklingen skyldes corona-påvirkningen i 2021 og dermed lavere aktivitet. 

 

Punkt 4, Bilag 1: Pkt_4_Kvartalsregnskab_og_prognose_bilag.pdf
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Tabel 2: Udvikling i salgs- og andre indtægter pr. marts og prognose for Q1 
2022, mio. kr. 

 

 

Tabel 3 viser endvidere, at indtægter fra den tilskudsfinansierede forskning pr. 
marts er højere end samme tidspunkt i 2021. Der kan indgå en periodisering i 
denne udvikling, men der forventes generelt flere indtægter end sidste år (jf. ko-
lonnen ”Regnskab 2021”), hvorfor stigningen flugter fint med prognosen. 

  

Tabel 3: Udvikling i eksterne indtægter, Q1 2022, mio. kr. 

 

Regnskab
Samlet budget Marts 2021 Marts 2022 Budget Prognose Difference 2021
Int. betalingsstud. 2,8 3,1 8,0 8,0  - 7,0
Efter- og videreudd. 0,1 1,7 5,0 5,0  - 3,4
Andre indtægter mv. 0,7 1,0 4,6 4,6  - 3,0

I alt 3,6 5,9 17,6 17,6 0,0 13,4

Kvartalsregnskaber Prognose for hele 2022

Regnskab
Samlet budget Marts 2021 Marts 2022 Budget Prognose Difference 2021
Eksterne forskningsfin. 4,1 5,6 24,0 24,0  - 17,5
Andre eksterne midler 2,0 1,0 3,5 3,5  - 5,2

I alt eksterne midler 6,1 6,6 27,5 27,5 0,0 22,7

Kvartalsregnskaber Progonose for hele 2022

Punkt 4, Bilag 1: Pkt_4_Kvartalsregnskab_og_prognose_bilag.pdf
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Dagsordenens punkt 5: Selveje –       
Statens Facility Management 

Dato: 23.05.2022 Journal nr.: 53920 

Udarbejdet af: Steffen Syberg Hansen  

 
Anledning 
Med undtagelse af Arkitektskolen i Aarhus og Det Kongelige Akademi er alle 
universiteter selvejende, hvilket giver dem bedre rammevilkår i forhold til at 
drive og udvikle deres institutioner. Det Kongelige Akademi har længe været i 
dialog med Uddannelses- og Forskningsministeriet omkring mulighederne for at 
overgå til selveje. Vi stod på et tidspunkt øverst på en tidligere ministers priorite-
ringsliste. Der er dog på nuværende tidspunkt ingen indikation af, at prioriterin-
gen er høj.  
 
Seneste konsekvens af ikke at være på selveje er at vi i maj 2022 blev orienteret 
med yderst kort varsel af Uddannelses- og Forskningsministeriet om, at Det 
Kongelige Akademi og Arkitektskolen Aarhus indgår i Statens Facility Manage-
ment program bølge 3. Det vil medføre at en række arbejdsopgaver på Det Kon-
gelige Akademi potentielt overgår til en fælles statslig løsning, hvor én leveran-
dør leverer alle serviceydelser med Bygningsstyrelsen som kontraktholder og -
udbyder. 
 
3. bølge er et eksempel på, hvordan Det Kongelige Akademi underlægges stats-
lige løsninger, som ikke er tilpasset uddannelses- og forskningsinstitutioner 
med der af følgende udfordringer med at indfri bestyrelsens strategiske ambiti-
oner og sikre den nødvendige kvalitet i uddannelser og forskning/KUV.   
 
Sagsfremstilling  
I medsendte bilag får bestyrelsen en status på de løbende drøftelser med Ud-
dannelses- og Forskningsministeriet omkring mulighederne for at overgå til 
selveje samt organisatoriske udfordringer forbundet ved Det Kongelige Akade-
mis nuværende status som statslig institution, herunder udfordringerne vedrø-
rende 3. bølge af Statens Facility Management ordning.   
 
Indstilling 
Det indstilles, at bestyrelsen orienteres om status på det igangværende arbejde 
med selveje og eventuelt tager stilling til nye initiativer, der fremmer processen 
frem mod dette.  
 
Bilag: 

- Baggrundsnotat til ”Selveje – orientering og status om Statens Facility 
Management” 

Punkt 5: Selveje - Statens Facility Management
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Dagsordenens punkt 5, Bilag: Selveje –       
orientering og status om  
Statens Facility Management 

Dato: 23.05.2022 Journal nr.: 53920 

Udarbejdet af: Steffen Syberg Hansen 

 
 
Status for drøftelser for selveje med Uddannelses- og Forskningsministeriet 

Med undtagelse af Arkitektskolen i Aarhus og Det Kongelige Akademi er alle 
universiteter selvejende, hvilket giver dem bedre rammevilkår i forhold til at 
drive og udvikle deres institutioner. Det Kongelige Akademi har stort set siden 
overflytningen fra Kulturministeriet til Forsknings- og Uddannelsesministeriet 
været i proces med henblik på at overgå til selveje. Processen blev sat i bero, 
men blev igangsat igen i 2017 og håndteres blandt andet parallelt med drøftel-
serne omkring den strategiske rammekontrakt. Det Kongelige Akademi bringer 
sagen op løbende overfor Uddannelses- og Forskningsministeriet, både på em-
bedsmands- og ministerniveau. Uddannelses- og Forskningsministeriet har 
mundtligt tilkendegivet, at det inden for nærmeste tid ikke er realistisk for Det 
Kongelige Akademi at overgå til selveje.   
 
Udfordringer ved manglende selveje 
Den manglende status som selvejende institution medfører, at det Kongelige 
Akademi delvist stadig er underlagt en styringsmodel fra dengang, vi hørte under 
Kulturministeriet. Dette giver en række organisatoriske og økonomiske udfor-
dringer.  
 
Governance 
Det manglende selveje betyder blandt andet, at Det Kongelige Akademis økono-
miske dispositioner er begrænset af lovgivning (fx budgetloven), ministerielle 
indkøbsregler, og at Det Kongelige Akademi pålægges at implementere en række 
generelle statslige løsninger, som resten af uddannelses -og forskningssektoren 
ikke er pålagt. Den samlede mængde af forretningskritiske beslutninger, som 
træffes andre steder end på Det Kongelige Akademi slører bestyrelses- og ledel-
sens ansvar.  
 
Som selvejende institution bliver det juridiske, organisatoriske og økonomiske 
ansvar mere entydigt placeret i bestyrelsen og ledelsen, og det vil tydeliggøre 
snitfladerne overfor Uddannelses- og Forskningsministeriet. Samtidig vil det un-
derstøtte, at Det Kongelige Akademis ledelse i højere grad får ansvaret for at 

Punkt 5, Bilag 1: Pkt_5_Selveje_orientering om SFM_bilag.pdf
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træffe de lokale ledelsesbeslutninger, som bedst understøtter institutionens stra-
tegi. 
 
Implementering af 3. bølge af Statens facility mangament (jf. nedenstående af-
snit) er seneste eksempel på, hvordan Det Kongelige Akademi underlægges 
statslige løsninger, som ikke er tilpasset uddannelses- og forskningsinstitutioner.   
 
Strategisk ledelse 
Det Kongelige Akademi er omfattet af Budgetloven med dertil knyttede krav om  
budgetbalance – hvert år. Det betyder, det bliver vanskeligere at indfri ambitio-
nen om at øge en række nye udbud f.eks. efter- og videreuddannelse, som har et 
mere uforudsigeligt aktivitetsniveau med dertil knyttet risiko for at enkelte år kan 
påvirke regnskabet negativt. Det bliver også vanskeligere at udvikle og foretage 
større forandringer, som påvirker regnskabet negativt, f.eks. i forbindelse med 
ambitionen om at flytte Konservatorskolen fra Esplanaden til det fælles Campus  
på Holmen. 
 
Som selvejende institution kan Det Kongelige Akademi foretage mere sammen-
hængende og langsigtede strategiske valg ved at kunne videreføre over- og un-
derskud til institutionens egenkapital. Mulighederne for at kunne videreføre over- 
og underskud til egenkapitalen er særligt aktuelt i forbindelse med etablering af 
en ny arkitektuddannelse i Kalundborg.  
 
Udvikling og samarbejde 
Som en del af Det Kongelige Akademis strategi skal en større del af aktiviteterne i 
fremtiden basere sig på samarbejder med eksterne partnere. Grundet den mang-
lende selvejestatus har Det Kongelige Akademi dårligere forudsætninger for eks-
ternt samarbejde, for eksempel i de fondskonstruktioner, som i dag anvendes ved 
større partnerskaber, for eksempel under Innovationsfonden. Der har tidligere 
været problemstillinger med finansiering pga. den offentlige finansiering på ef-
ter- og videreuddannelsesområdet og der opstår løbende udfordringer i forhold 
til konkret erhvervssamarbejde og patenter.  
 
Som selvejende institution vil Det Kongelige Akademi selv kunne beslutte om 
man ønsker at deltage i sådanne samarbejder af mere bindende karakter. 
 
3. bølge af Statens Facility Management program 
I starten af maj 2022 orienterede Uddannelses- og forskningsministeriet om, at 
Det Kongelige Akademi sammen med Arkitektskolen Aarhus er på listen over in-
stitutioner, der skal indgå i Statens Facility Management program bølge 3. De-
signskolen Kolding er undtaget.  
 
3. bølge medfører, at facility managementopgaver på tværs af de involverede in-
stitutioner samles i en integreret løsning, hvor én leverandør leverer alle service-
ydelser med Bygningsstyrelsen som kontraktholder og -udbyder. Ordningen vil 
kunne omfatte nuværende interne serviceopgaver som drift af receptioner, tradi-
tionelle betjentfunktioner, mindre vedligeholdelsesopgaver, interne flytninger, 

Punkt 5, Bilag 1: Pkt_5_Selveje_orientering om SFM_bilag.pdf
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servicering af printere og kopirum, udvendigt vedligehold, og rengøring, når den 
er hjemtaget. Derudover vil den kunne omfatte opgaver, der i dag er outsourcet 
som kantine, vagt, affaldshåndtering og en lang række servicekontrakter vedr. 
f.eks. bygningsdrift, adgangskontrol, planter, gartneropgaver m.v. 
 
Siden orienteringen i starten af maj har der været flere drøftelser med bygnings-
styrelsen og Uddannelses og Forskningsministeriet. Det Kongelige Akademi har 
henvist til den igangværende selvejeproces med forventning om at blive undta-
get for bølge 3. Dette er ikke lykkedes. 
 
Det er endnu ikke fastlagt, hvilke konkrete serviceopgaver, der vil indgå i et kom-
mende udbud. Afhængigt af afgrænsning og omfanget af udbuddet kan 3. bølge 
af Statens Facility Management medføre følgende organisatoriske udfordringer, 
som hænger sammen med de overordnede udfordringer omkring manglede selv-
eje: 
 
Risici i forhold til de faglige aktiviteter:  
En udlicitering af hele campus-driften på Det Kongelige Akademi kan medføre 
en anden type support, som i mindre omfang kan understøtte uddannelses- og 
forskningsmiljøer, værksteder, udstillinger mm. fordi aktiviteter skal standardise-
res. Det kan udfordre det daglige samspil mellem administration og faglige mil-
jøer.  
 
Risici i forhold til ledelse og strategi 
Ledelsesretten på de udvalgte områder overføres til Bygningsstyrelsen, og Det 
Kongelige Akademi kan derfor ikke lede, ansætte eller afskedige personale. Hertil 
kan usikkerheden for de nuværende medarbejdere medføre opsigelser og rekrut-
teringsvanskeligheder i overgangsperioden.  
 
Økonomiske risici 
Driftsaktiviteten bortfalder, hvorfor der forventes en reduktion i finanslovsbevil-
lingen afhængigt af omfanget af udbuddet. Hertil kommer, at i spidsbelastninger 
kan der blive behov for tilkøb af yderligere service, hvilket skal afholdes inden for 
Det Kongelige Akademis egen ramme. Eventuelle besparelser ved udbuddet vil 
ikke tilfalde Det Kongelige Akademi. Omvendt vil højere udgifter forbundet med 
udbuddet skulle afholdes af Det Kongelige Akademi.  

 

Punkt 5, Bilag 1: Pkt_5_Selveje_orientering om SFM_bilag.pdf



 
 

Philip de Langes Allé 10, 1435 København K T: +45 4170 1500 M: info@kglakademi.dk W: kglakademi.dk 1/2 

Det Kongelige Danske Kunstakademis Skoler for Arkitektur, Design og Konservering 

Dagsordenens punkt 6: Værksteder - 
Orientering om og drøftelse af strate-
gisk indsats 

Dato: 18.05.2022 Journal nr.: 53920 

Udarbejdet af: Lene Dammand Lund 

 
 
Anledning 
Bestyrelsen godkendte i december 2021 ny vision og strategi for 2022-2025. 
På dette møde orienteres om arbejdet med at formulere indsatsen for værkste-
der. 
 
Sagsfremstilling  
 
Vision for ’CREATE’ lyder:  
I 2050 er vi blandt de stærkeste globale fagmiljøer indenfor vores kunstneriske 
og videnskabelige discipliner og samarbejder med peers. 
  
Vi har styrket vores kompetencer - særligt inden for systemiske løsninger, digi-
tale teknologier og bæredygtighed. Vi har styrket kvaliteten samt øget funding 
og formidling af vores forskning og kunstneriske udviklingsvirksomhed. 
 
Værkstederne spiller en afgørende rolle.i forhold til at leve op til de lovbestemte 
videngrundlag for Det Kongelige Akademi. I den 4-årige strategiske indsats for 
2022-2025 lyder indsatsen for værksteder: 
 
”Værksteder prioriteres som afgørende facilitet for forskning, KUV og ud-
dannelse, med særligt fokus på digitale værktøjer 
Værkstederne understøtter studieopgaver og didaktik. Et resultat af dette er bl.a., 
at vores kandidater medvirker til at udvikle anvendelsen af digitale teknologier i 
de brancher, vi uddanner til. Værkstederne understøtter også vidensproduktion, 
blandt andet i samarbejde med eksterne parter. Der er en oplevelse blandt stu-
derende, forskere og værkstedsmedarbejdere af at disse ambitioner er afstemt, 
så værkstederne fungerer tilfredsstillende for den enkelte.” 
 
Som led i en tidligere strategisk indsats har medarbejdere på Det Kongelige 
Akademi formuleret en vision for værkstederne, som bl.a. indbefattede øget 
samarbejde med virksomheder. Der er siden foretaget en række forbedringer af 
værkstederne, men det har vist sig svært at opnå mere radikal udvikling, fordi 
styring af hvem der betaler for hvad, hvem der har adgang til hvad, osv. er yderst 

Punkt 6: Værksteder
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kompleks og løbende skaber problemer. Sygdom hos den tidligere værkstedsle-
der, Corona og senest også jobskifte for den nuværende leder af enheden, er-
hverv og innovation, som værkstederne hører under, har gjort det umuligt at få 
landet et samlet greb om udfordringerne. Senest er rektor gået ind i sagen og vil 
nu, sammen med den nye værkstedsleder og den nye leder i enheden, når 
denne er ansat, sørge for at et system til ressourcefordeling, mm. kommer op at 
stå. Det er ærgerligt at ressourceproblemer skal fylde så meget, men vi er opsat 
på at komme til bunds i problemet, så vi fremadrettet får flere ressourcer til ud-
vikling. 
 
På mødet vil bestyrelsen blive orienteret om værkstedernes udvikling siden fusi-
onen og om de udfordringer, som står tilbage. Orienteringen indbefatter også et 
indblik i de mange forbedringer som er realiseret og skitserer overordnet planen 
for de kommende år. Denne orientering er grundlaget for en mere udfoldet be-
skrivelse af den specifikke strategiske indsats 2022-25, som vil blive fremlagt 
på et senere møde. 
 
Indstilling 
Det indstilles, at bestyrelsen orienteres om værkstedernes udvikling, udfordrin-
ger og fremadrettede planer og drøfter disse i relation til den kommende ind-
sats.  
 
 
På mødet: 

Præsentation af udviklingen siden fusionen, udfordringer og planer for 
kommende års udvikling sker på bestyrelsesmødet. 
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Dagsordenens punkt 7: Dimittendledig-
hed - Orientering om og drøftelse af 
strategisk indsats 

Dato: 02.06.2022 Journal nr.: 53920 

Udarbejdet af: Mathilde Aggebo 

 
Anledning 
Bestyrelsen orienteres løbende om dimittendledighed. 
 
Sagsfremstilling  
Foruden en sådan orientering, vil der overordnet blive redegjort for indsatsen for 
dimittendledighed i sidste strategiperiode og for de første tanker om den nye 
indsats i den 4-årige strategiske indsats for 2022-2025. Denne indsats er for-
muleret således:  
 
‘Fortsat fokuseret indsats mod dimittendledighed’  
Vores kandidater kommer hurtigt i gang med det første job og de udnytter alle 
deres kompetencer, herunder de strategiske. Denne mere kortsigtede ambition 
går hånd i hånd med en langsigtet ambition om at de formår at udvikle deres 
faglighed gennem hele livet. Vores kandidaters evne til hurtigt at anvende deres 
faglighed i meningsfulde jobs styrker Det Kongelige Akademis politiske mulig-
hed for at udvikle nye specialer og uddannelser til gavn for samfundet. 
 
 
Indstilling 
Det indstilles, at bestyrelsen orienteres om og drøfter resultatet fra arbejdet med 
dimittendledighed fra seneste strategiperiode (2018-22), får en status på dimit-
tendledigheden for arkitektur, design og konservering i dag og på et overordnet 
niveau orienteres om planen for den fremadrettede indsats, med særligt fokus 
på design.  
 
 
Bilag 

a) Status på dimittendledighed på Det Kongelige Akademi 

Punkt 7: Dimittendledighed
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Pkt. 7 – Dimittendledighed, bilag
Status på dimittendledighed på Det Kongelige Akademi

Punkt 7, Bilag 1: Pkt_7_Dimittendledighed_bilag.pdf



Det Kongelige Akademi

Vores kandidaters dimittendledighed er af største 
strategiske vigtighed

I den igangværende strategiperiode 2022-2025 hedder indsatsen:  

‘Fortsat fokuseret indsats mod dimittendledighed’ 
Vores kandidater kommer hurtigt i gang med det første job og de udnytter alle deres kompetencer, herunder de 
strategiske. Denne mere kortsigtede ambition går hånd i hånd med en langsigtet ambition om, at de formår at 
udvikle deres faglighed gennem hele livet. Vores kandidaters evne til hurtigt at anvende deres faglighed i 
meningsfulde jobs styrker Det Kongelige Akademis politiske mulighed for at udvikle nye specialer og 
uddannelser til gavn for samfundet.

Arkitektur, Design, Konservering

Punkt 7, Bilag 1: Pkt_7_Dimittendledighed_bilag.pdf



Det Kongelige Akademi

Fokus for indsatsen i strategiperioden 2018-2022

Arkitektur, Design, Konservering

Etablering af infrastruktur og rollefordeling ift
karriereaktiviteter

• Strategi for karriereaktiviteter for alle uddannelser
• Oprettelse af karriereenhed i studieadministrationen
• Obligatorisk praktik på BA design, arkitektur og 

konservering
• Etablering af målrettede karriereforløb – obligatorisk 

på design
• Analyse af og opdatering af ekstern kommunikation 

om uddannelser
• Kortlægning og positionering ift designuddannelser i 

Danmark
• Dialog om fremtidige kompetencebehov hos nye 

medlemmer af aftagerpanel og et bredere aftagerfelt

Punkt 7, Bilag 1: Pkt_7_Dimittendledighed_bilag.pdf



Det Kongelige Akademi

Udvikling i ledighedstal

Arkitektur, Design, Konservering

Dimittendledigheden er vist som en procentdel af de dimitterende, opgjort i hhv. det første år (4. kvartal), 
det andet år (4.-7. kvartal = orange) og det tredje år (11. kvartal) efter dimission. 

Ledigheden i 4..-7. kvartal (orange), er det ”officielle” ledighedstal som ministeriet følger.

Punkt 7, Bilag 1: Pkt_7_Dimittendledighed_bilag.pdf



Det Kongelige Akademi

Udvikling i ledighedstal – Konservering

 Det samlede antal dimittender fra 
Konservering er så lille (mange 
årgange er på 5-10 i alt), at bare en 
enkelt ledig giver sig store udslag i 
procenterne. Der er derfor ikke 
nogen helt klar sammenhæng 
mellem, hvor længe en 
dimittendårgang har været færdig 
og i hvor høj grad, dimittenderne er i 
arbejde.

Arkitektur, Design, Konservering

Figur 5: Ledighedsprocenter for dimittender fra Konservering på Det 
Kongelige Akademi

Punkt 7, Bilag 1: Pkt_7_Dimittendledighed_bilag.pdf



Det Kongelige Akademi

Fokusskifte for indsatsen i strategiperioden 2022-2025

Arkitektur, Design, Konservering

Beskæftigelses og karriereindsats integreres i højere grad i 
uddannelserne. Der er drøftet følgende tiltag:

• Fokus på institutter og programmers rolle i forhold til at nedbringe 
dimittendledighed

• Ressourcer følger med opgaven
• Særligt fokus på design
• Også på et bredt og nyt arbejdsmarked
• Årlige træk på ledighedstal på programniveau
• Dialogpaneler aktiveres
• Veletableret central infrastruktur som support 
• Arbejdsgruppe under institutledelsen formulere et kommissorium

Punkt 7, Bilag 1: Pkt_7_Dimittendledighed_bilag.pdf
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Dagsordenens pkt. 8) It- og informations-
sikkerhed   

Dato: 02.06.22 Journal nr.: 53920 

Udarbejdet af: Svend Lawaetz 

 
 
Anledning 
Ifølge bestyrelsens årsplan fremgår det, at IT-og informationssikkerhed skal be-
handles på bestyrelsesmødet den 15. juni 2022. 
 

Sagsfremstilling  
Der er generelt i organisationer en øget opmærksomhed om it-sikkerhed på 
grund af truslen fra cyberangreb. Bestyrelsen orienteres hermed kort, om det ar-
bejde der pågår vedr. it- og informationssikkerhed på Det Kongelige Akademi. 

Det Kongelige Akademi skal efterleve en række kravsæt vedr. it- og informati-
onssikkerhed. Det drejer sig om standarder for informationssikkerhed, EU-regler 
for persondatabeskyttelse (GDPR), It-tekniske myndighedskrav for statslige 
myndigheder og senest er lanceret en national strategi for Cyber- og informati-
onssikkerhed, hvilket vil medføre nye krav. Dertil kommer, at der årligt skal af-
rapporteres vedr. informationssikkerhed til Forsknings- og Uddannelsesministe-
riet. 

Sikkerhedsarbejdet følger også Det Kongelige Akademis egen informationssik-
kerhedspolitik og et internt informationssikkerhedsudvalg har til opgave at følge 
sikkerhedsarbejdet. Udvalget udarbejder en årlig rapport til direktionen. 
GDPR/Persondatabeskyttelse er organiseret som en uafhængig ”ombuds-
mandsfunktion” der varetages af en ekstern leverandør, der fører tilsyn og ind-
beretter sikkerhedshændelser til Datatilsynet. I forhold til at kunne forberede 
særlig kritiske situationer som it-nedbrud/cyberangreb, er der etableret kon-
krete beredskabsplaner på prioriterede områder. Der gennemføres årligt en risi-
kovurdering af eksterne rådgivere. Disse blev ikke gennemført hen over corona-
nedlukninger, og genoptages i år. 

I forhold til Det Kongelige Akademis størrelse og risikoprofil har vi over tid fast-
holdt et tilfredsstillende sikkerhedsniveau. Stadigt stigende trusler fra cyberan-
greb og øgede krav fra myndigheder over det seneste år betyder, at der i den 
kommende periode skal arbejdes med at forbedre sikkerheden yderligere.  Di-
rektionen arbejder derfor på at allokere flere ressourcer til at øge it-sikkerheden 
både i form at mere sikkerhed i it-infrastrukturen/systemerne og mere beman-
ding til arbejdet.  

 

Punkt 8: IT-sikkerhed
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Indstilling 
Det indstilles, at bestyrelsen tager orienteringen om it- og informationssikker-
hed til efterretning. 
 

Bilag 
Der eftersendes bilag. 
 
 



Punkt 9: Eventuelt
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Bestyrelsens årsplan 2022

1
Afholdte møder Fremtidige møder AgendaAjourført 1. juni 22

7. februar 
Ekstraordinært møde

15. marts

• Status på arbejde med 
sexisme og krænkende 
adfærd

• Lønniveauer
• Orientering om arbejdet i NEB 

og Innomission
• Bestyrelsens eget punkt

• Akademiraadets åbne brev 
og svar fra Det Kongelige 
Akademi

• Designuddannelse -
rekruttering

• IT-sikkerhed
• Statens Facility Management
• Bestyrelsens eget punkt
• Bestyrelsens evaluering

• Bestyrelsens eget punkt

• Årsrapport • Kvartalsregnskab og 
prognose

• Halvårsregnskab og 
prognose

• Strategisk budget 2023-26

• Status på arbejdet med at 
formulere konkrete indsatser 
med afsæt i ny vision og 
strategi

• Implementering
• Status på Kalundborg og 

flytning af Konservering

• Dimittendledighed
• Værksteder

• Status på strategisk 
udviklingsportefølje

• Kort gng. af status og 
perspektiver for de forsk udd.

• Relevant tema, der supplerer 
strategien

• EVU 
• Tværdisciplinære samarbejd.

25. Februar
Ekstraordinært møde

• Orientering om situationen 
omkring designuddannelsen

Ad hoc

Økonomi

Strategi

15. juni 29.-30. september 14. december

• Bestyrelsens eget punkt

• Kvartalsregnskab og 
prognose, 

• Budget 2023
• Strategisk budget 2023-2026

• Status på strategisk 
udviklingsportefølje 

• Kalundborg

Punkt Bilag: Bestyrelsens Årsplan 2022, opdateret juni 2022
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